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UNITED NATIONS EDUCATIONAL,
SCIENTIFIC AND CULTURAL ORGANIZATION

SECOND MEETING OF THE COMMITTEE

for the Protection of Cultural Property

in the Event of Armed Conflict
(UNESCO, Room XI, 17 – 19 December 2007, 9.30 a.m. – 6 p.m.)

ORGANISATION DES NATIONS UNIES POUR L’EDUCATION,

LA SCIENCE ET LA CULTURE

DEUXIEME REUNION DU COMITE 
POUR LA PROTECTION DES BIENS CULTURELS 
EN CAS DE CONFLIT ARME

(UNESCO, Salle XI, 17 – 19 décembre 2007, 9h30 – 18h00)

The Recommendations adopted by the Committee for the Protection of Cultural Property in the Event of Armed Conflict (hereafter referred to as “the Committee”), during the Second Session of its First Meeting  (UNESCO, 11 June 2007) invited, among other things, “the Bureau to provide to the next meeting of the Committee a redraft of the Draft Guidelines containing the core issues based on the new comments which will have been received from UNESCO Member States and international organisations concerned”.

To facilitate the preparation of the above-mentioned redraft, Dr Christoph Bazil, the Chairperson of the Bureau, and Mr Rino Büchel, the Rapporteur of the Bureau, dispatched on 21 September 2007 an e-mail addressed to Permanent Delegations of all UNESCO Member States and international organizations concerned requesting amendments on the August 2007 Vienna redraft of the Draft Guidelines produced by the informal working meeting of the Bureau.  The drafting amendments were to be sent to the Secretariat no later than on 12 October 2007.
The Secretariat has received the drafting amendments, comments and observations from the following eight UNESCO Member States: Argentina, Canada, Cyprus, Finland, Greece, Japan, Mexico and the Netherlands. Moreover, the International Council of Museums submitted two sets of comments.  For your information, a copy of those amendments, comments and observations is attached.
All of the amendments submitted by the above-mentioned countries and institutions have been considered and incorporated, as appropriate, in the redraft of the Draft Guidelines, with the exception of those submitted by Argentina and the second set of amendments of the International Council of Museums, which were received after the 15 October 2007 deadline. Moreover, the two additional Finnish draft chapters on the dissemination and monitoring of the implementation of the Second Protocol and the Secretariat’s draft chapter on international assistance could not be considered.

We are pleased to inform you that all of the amendments not considered at the meeting of 23 October 2007, will be examined at the second meeting of the Committee (UNESCO, 17-19 December 2007)

________________________________________________________________

Les recommandations adoptées par le Comité pour la protection des biens culturels en cas de conflit armé (ci-après « le Comité ») lors de la deuxième session de sa première réunion (UNESCO, 11 juin 2007) invitent, entre autres, «le Bureau à fournir à la prochaine réunion du Comité un nouveau projet de Principes directeurs contenant les points essentiels issus des nouveaux commentaires qui auront été reçus de la part des Etats membres de l’UNESCO et des organisations internationales concernées».

En vue de faciliter la préparation de ce nouveau projet, Dr Christoph Bazil,  Président du Comité, et M. Rino Büchel,  Rapporteur du Comité, ont envoyé un courriel le 21 septembre 2007 aux Délégations permanentes de tous les Etats membres de l’UNESCO et aux organisations internationales concernées sollicitant leurs amendements sur le nouveau Projet de Principes directeurs préparé par la réunion de travail informelle du Bureau (Vienne, août 2007).  Ces amendements devaient parvenir au Bureau au plus tard le 12 octobre 2007.

Le Secrétariat a reçu les amendements, commentaires et observations sur le Projet de Principes directeurs de la part de huit Etats membres de l’UNESCO : Argentine,  Canada, Chypre, Finlande, Grèce, Japon, Mexique, et  Pays-Bas.  En outre, le Conseil international des musées a également transmis ses commentaires.  Une copie de ces amendements, commentaires et observations est jointe pour votre information.

Tous les amendements fournis par les pays et institutions susmentionnés ont été examinés et incorporés de façon appropriée dans le nouveau Projet de Principes Directeurs à l’exception de ceux fournis par l’Argentine et le Conseil international des musées qui ont été reçus après la date limite du 15 octobre 2007.  Par ailleurs, les projets concernant deux chapitres supplémentaires sur la diffusion et le contrôle du Deuxième Protocole proposés par la Finlande et celui sur l’assistance internationale proposé par le Secrétariat n’ont pas été examinés.

Nous avons le plaisir de vous informer que tous les amendements qui n’ont pas été examinés lors de la réunion du 23 octobre 2007 seront considérés lors de la   deuxième réunion du Comité (UNESCO, 17-19 décembre 2007).









